
Pan Zwiefelhofer se narodil v roce 1952 v Klatovech. Už v dětství běhal s bratry po loukách, 

plaval v řece, hrál fotbal, v zimě lyžoval, bruslil. V běžeckých disciplínách reprezentoval také 

svoji školu a úspěch, kterých dosáhl, ho motivovaly k tomu, aby běhal dál i závodně.  

2:27 Měl jsem štěstí na pana učitele, na tělocvik jsme měli pana učitele Hrabíka a s tím jsme 

jezdili po závodech, když se mi, povedlo vyhrát běh Mladý fronty zjara na městským kole 

jsem byl druhý a okresní se mi podařilo, vyhrát, to byla 1. běžecká medaile a to bylo takový 

nadšení i z toho, že v to běhání nejsem na nikom závislej  2:53 

K jeho nejoblíbenějším závodům patřily přespolní běhy.  Byl hrdý na to, když vyhrál a na 

stupních vítězů si poslechl národní hymnu. Nejvíce si cenil a cení titulu Fair play.  

5:36 Nejvíc bych si měl cenit nějakých titulů, myslím, že to zastíní diplom, který jsem dostal 

v 82 roce v Paříži, diplom od fair play to byla mezinárodní organizace tam mě pozvali ještě 

s jedním pánem a dostali jsme diplom na památku, to si cením nejvíc, dostal jsem titul mistra 

sportu, ale těch má hodně lidí, ale ten diplom těch lidí moc nemá 6:15 

V národním atletickém družstvu začal mít zdravotní problémy, obcházel lékaře, ale jejich 

léčba nezabírala. Bylo mu doporučeno se sportem skončit. 

11:35 Byl jsem z toho mrzutej,  zklamanej, před rokem chodili funkcionáři, poplácávali mě po 

ramenou, jsi naše naděje, jsi perspektivní a najednou to  nikoho to nezajímalo  11:51 

O pomoc požádal pana faráře Ferdu, který byl známý svými léčitelskými schopnostmi. Pan 

farář mu doporučil různé čaje, bylinky a koupele.  

12 12 Pan farář měl takovou zvlášní metodu, že se zamyslel a řekl tě nejenom co by jsi si měl, 

dát, ale řekl ti proč to je a to bylo hrozně vzácný, protože jsme se mohli vyvarovat příčinám 

zranění a nemocí  12:25  

13:15 Díky těm obkladům, čajům a koupelím se vlastně ten organismus, kterej byl 

rozhozenej,  dostal do rovnováhy  13:22 

Léčba a změna způsobu života vrátila pana Zwiefelhofera na trať. Po skončení sportovní 

kariéry začal učit na Pedagogické fakultě v Plzni jako odborný asistent na katedře tělesné 

výchovy. Na fakultě mu začali ale dělat potíže pro jeho kontakty s církví a bylo mu 

naznačeno, aby odešel.  

21:45 Tak byl pohovor, který jsem dostal v roce 85 s naším vedením na kádrovém oddělení, 

vedoucí se mě zeptal, abych mu odpověděl na několik otázek, které má na základě 

anonymního dopisu, který dostal z místa mého bydliště, musel jsem odpovědět písemně. 

Vytýkali mě, že jsem církevně registrován a nábožensky se angažuji, že navštěvuji kostely, že 

mám styky s představiteli církve, že se zúčastňuji na opravě církevních památek, to bych jako 

učitel taky neměl a udržuji styk s představiteli církve, to mysleli pana faráře Ferdu  22:53 

 

Po odchodu z fakulty, pracoval u Plemenářského podniku v Soběticích jako dělník. Po roce 

1989 se dočkal omluvy za nedobrovolný odchod z pedagogické fakulty.  



29:44  Tak jsem dostal od fakulty dopis, že, vědecká rada si mě dovoluje pozvat na 

celofakultní shromáždění, dostal jsem kytičku a omluvu za to, že jsem, byl donucenej,  

dotlačenej k tomu, abych odešel z tý fakulty  30:09 

 

I nyní v pokročilém věku se o sport zajímá a pomáhá těm, kteří ho požádají o radu. Rád 

vzpomíná na svoji rodinu, která ho vždy podporovala. 

36:47  Ta doba která je teď  těch 30 let u nás není samozřejmostí  36:51 

37:19 Mladý by se měli hlavně vzdělávat, nebrat školu, že se naučí číst, psát,  počítat, ale se 

vzdělávat, aby dovedli se udělat svůj úsudek, aby uměli používat rozum a logiku, protože na 

vás a vašich dětech bude záležet budoucnost tohohle národa 37:39 

 


